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Een Strategie met Kansen
2013 wordt voor het Deltaprogramma het jaar van het bepalen van

de voorkeursrichting - een eerste richtinggevende koers -

voor de verschillende deelprogramma's. Zo ook voor het

deelprograinma Zoetwater. Voor een deel zal de voorkeursstrategie

bestaande afspraken bevestigen over de verdeling van zoetwater
vanuit het hoofdwatersysteem naar de regionale wateren.

Daarnaast hebben we de kans om zelf maatregelen te bedenken die ons klaar maken voor

het toenemend watertekort in de toekomst, Zelfvoorziening in de regio lijkt daarvoor een

kansrijke richting De voorkeursstrategie wordt getoetst op kansrijkheid en komt tot stand in

samenhang met andere deelprogramma's, zoals de deelprogramma's Rivieren en lJsselmeer

Die twee deelprogramma's zijn ook van grote betekenis voor onze regio Oost.

Het doel van de regio Oost is om maximaal inbreng te leveren in het Deltaprogramma, zodat

de beslissingen die landelijk genomen worden passen bij wat wij belangrijk vinden en dat we

met de gemaakte keuzes ons voordeel kunnen doen.

Het is goed om te zien dat de betrokkenheid groot is en dat we met elkaar het gesprek over

de zoetwatervoorziening in regio Oost aangaan. Maar we zijn er nog niet en we zullen zeker

een beroep op u doen in de komende twee jaar.

De opkomst en inbreng bij de verschillende bestuurlijke bijeenkomsten eerder dit jaar (Zwolle,

10 mei - Arnhem, 6 juni) en het regionale bestuurlijke debat op 8 oktober in Diepenveen

geven mij alle vertrouwen dat u de komende tijd blijÍt meedenken en meedoen.

lk wens u veel leesplezier.

Hans Pereboom,

vertegenwoordiger Regio Oost in het landelijk Bestuurlijk Platform Zoetwater
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Regionaal Bestuurlijk Debat Zoetwater 8 oktober 2012
Terugblik door Josh Sijbom - wethouder gemeente Hof van Twente

Op 8 oktober was in Huis Nieuw Rande te Diepenveen het Bestuurlijke Debat Zoetwater voor de regio Oost. Het was de

eerste in een Iandelijke reeks van debatten over de toekomstige zoetwatervoorziening. Opvallend was de goede opkomst,

maar opvallend was ook de aanwezigheid van deelnemers die iets hebben met het onderwerp water. Feitelijk zit de zorg voor

wateroverlast ons wel in de genen, meer dan de zorg voor een tekort aan water.

ln mtjn dagelijkse praktijk als wethouder gaat de discussie veel meer

over wateroverlast, waterkwaliteit en de mogelijke verandeÉing in de

grondwaterstanden als gevolg van allerlei ingrepen in de

watersystemen. Mijn conclusie is dan ook dat over het tekort aan

water en over hittestress als gevolg van klimaatveranderingen nog

veel valt uit te leggen. Er zal meer aandacht moeten zijn voor

bewustwording.

Dat zelfuootziening en wateraanvoer vanuit het hoofdwatersysteem

aanvullende oplossingsrichtingen zijn, werd in de bijeenkomst al snel

duidelijk. Maar hoe ga je dat organiseren, in welk tempo en wie heb
je daarvoor nodig? Wat zijn feitel¡k de belemmeringen om adequaat

te kunnen handelen? Uit de discussie bleek dat de oplossing vooral

moet worden gezocht in het ruimtelijk domein. Er moet meer

flexibiliteit in de planvormen worden gezocht en er is behoefte aan

doorzettingsmacht. ln het huidige bestel is het overleg te stroperig en

zijn procedures te lang.

Doordat de watersysteembenadering eigenlijk geen punt van discussie

was en dat de oplossing tot in de haarvaten van het systeem moet

worden gezocht, richtte de aandacht zich vooral op de planvormen,

de regelgeving en de communicatie. Kortom, er is nog veel werk aan

de winkel. Maar als we het enthousiasme waarmee de deelnemers

het onderwerp benaderden kunnen vasthouden en uitbouwen dan

heb ik veel vertrouwen in een goed resultaat. lk ging in ieder geval

met een goed gevoel naar huis.

B.losh Sijbom

Wethouder gemeente Hof van Twente en lid RBO Rijn-Oost

Project 'Landbouw op Peil' genomineerd

voor belangrij ke innovatieprijs

Project Landbouw op Peil genomineerd voor belangrijke
innovatieprijs het project Landbouw op Peil, waarin
verschillende agrariërs, overheden en LTO Noord samen-

werken, is genomineerd voor de Waterinnovatieprijs 2012

van het project daren bij aan Zoetwatervooziening Oost Nederland.

Het project is door LTO Noord ingezonden omdat het een voorbeeld

is van een innovatief project binnen de landbouwsector. De resultaten

Met de Waterinnovatieprijs wil de Unie van Waterschappen het

belang van samenwerken benadrukken en waardering uitspreken

voor innovatieve waterprojecten in Nederland. Bij het ter perse gaan

van deze nieuwsbrief was de winnaar van de Waterinnovatieprijs nog

niet bekend.

Doorleestip
Het regronale deb¿t rn cle ReçJro Oost heeft ln contbilr¿trc mel resu tdten n cle

partner reqro Zuicl gelerd tot zes hoofdboorlschappon, en een gedeelcl aanbocl

r chtrng hct cleelprogranrnr.r Zoetwater U vtnclt cleze lloodschâppen en het

aanbod o¡r de dchterpagrr¿ v¡lt deze nleuwsbrref en op onze websrte
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"Ons systeem is nu nog te veel

gericht op afvoeren van water"
Godelieve Wijffels,
directeur van Natuur en Milieu Overijssel

Wie bent u en waor komt u vandaon?

Mijn naam is Godelieve Wijffels, directeur van Natuur en Milieu Overijssel

lk ben opgegroeid in Friesland en daardoor zeer gegrepen door water.

Dat zie je bijvoorbeeld terug in mijn twee grootste hobby's: schaatsen en

zeilen Vorig jaar was het mogelijk om in de Wieden en Weenibben op

natuurijs te schaatsen en dat heb ik dan ook veel gedaan Geweldige

ervaring: het gevoel van vrijheid, de cadans en een prachtige omgeving.

2. Hoe bent u bij het project Zoetwateruoorziening Oost-Nederland

betrokken?

Natuur en Milieu Overijssel is al jaren betrokken bij het waterbeheer van

Overijssel. lnzet is een robuust veerkrachtig watersysteem, dat voldoende

en schoon water biedt voor mens en natuur. Mijn 12-jarige ervaring als

dagelilks bestuurslid van waterschap Groot Salland maakt dat ik zowel

inhoudelijk als bestuurlijk affiniteit heb met het onderwerp Als landelijk

portefeuillehouder water voor alle provinciale Natuur en Milieufederaties

ben ik betrokken bij de Coalitie Natuurlijke Klimaatbuffers (www.

klimaatbuffers nl) We hebben proposities geschreven voor onder andere

de zoetwatervoorziening in Hoog Nederland voor het Deltaprogramma,

en deze onlangs aangeboden op het Deltacongres.

3. Wot is uw beleving van het regionale debat op I oktober?

Het regionale debat had een goede constructieve sfeer. Het lijkt mij dat je

in een delta, waarje feitelijk over zoveel zoetwater kunt beschikken, geen

tekort moet willen. Het is natuurlijk wel zo dat ons watersysteem nu nog

te veel is gericht op afvoeren en het doorspoelen van polders met

zoetwater in West-Nederland. Dus dat kan beter. lk onderschrijf de

uitspraak van Gerard Doornbos, dijkgraaf van het hoogheemraadschap

van Rijnland, dat in de toekomst de beschikbaarheid van zoetwater

bepalend is voor het vestigingsklimaat. Daarmee kan zoetwater een

pull-factor voor de economie worden Wat Natuur en Milieu Overijssel

betreft kiezen we alt¡jd eerst voor een natuurlijke oplossing Dat wil

zeggen: eerst vasthouden, dan bergen en als laatste aan- en afvoeren. Dit

principe past zowel bij wateroverlast als droogte Het is wel belangrijk dat

we letten op de samenstelling van de deelnemers aan het debat over

zoetwatervoorziening, Het is volgens mij nodig om meer statenleden,

wethouders en mensen uit andere sectoren te betrekken. Belangrijk

aandachtspunt is hoe we bewoners gaan betrekken bij de wateropgaven '

5. Op welke manier kan de sector zelf bijdragen aan het oplossen

van de knelpunten? Wat verwachten de natuur en

milieuorgdnisaties van anderen?

Samen met anderen willen wij in nieuwe coalities op verschìllende

onderdelen onze input leveren aan het omgaan met minder zoetwater

Wij denken daarbij aan de inzet van natuurlijke processen om water vast

te houden Een norm voor zelfvoorziening op gebied van zoetwater kan

hierbij wellicht stimulerend werken. Op het gebied van ruimtelijke

ordening gaan we samen met gemeenten en inwoners aan de slag om

het water-inclusief-denken te introducren De combinatie van

wateropvang en natuur bijvoorbeeld maakt de leefomgeving in steden

'prettiger en koeler Samen met de natuurorganisaties, de landbouw en de

'bewoners willen we de natuur natter maken Voldoende wâter voor

landbouw en natuur. Sommige landbouwgebieden kunnen bijdragen aan

de zoetwatervoorziening voor een groter gebied, Het lijkt me geweldig

om samen met ondernemers locaties voor waterhouderijen te gaan

identificeren Voor het beperken van de vraag kunnen we nu al leren van

die gebieden die geen aanvoer kennen en andere teelten en teeltwijzen

inzetten. Ook de voorgestelde beregeningsregeling zulien we kritisch

toetsen aan de opgave voor zoetwater Kansen pakken waar deze zich nu

voordoen. Van anderen en onszelf verwacht ik dat we het punt op de

horizon goed vastleggen en vanuit vern¡euwing en kansen samen stappen

maken,

4. Welke zoetwaterknelpunten zijn er in de toekomst voor'notuur
en mitieu' en welke knelpunten z¡jn er nu al?

De inrichting van het watersysteem is vanaf de jaren '50 van de vorige

eeuw ontworpen om water zo snel mogelijk af te voeren. Dat heeft

onbedoeld geleid tot verlaging van het gemiddelde grondwaterpeil en tot

verdroging van natuurgebieden Knelpunten voor de toekomst als gevolg

van klimaatveranderingen zijn naast verdroging van de natuurgebieden,

ook verdroging van landbouwgebieden, een slechtere waterkwaliteit en

de hittestress in de steden

6. Wat is nod¡g om als eerste aan te pakken?

lk vind het belangrijk om te laten zien dat we met een aantal natuurlijke

klimaatbuffers de zelfvoorziening van het platteland en de stad kunnen

vergroten, Daarnaast is het nodig om goed te communiceren over

projecten die we nu al uitvoeren en die essentieel zijn voor het behoud

van onze zoetwatervooziening

Lees het volledige interview op:

www.zoetwateruoozieningoostnederland.nl
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Boodschappen uit Bestuurlijk Debat Zoetwater Regio Oost

Het Bestuurlijk Debat Zoetwater voor de Regio Oost heeft samen met een vergelijkbaar debat in de regio Zuid geleid tot

een aantal hoofdboodschappen richting onze partners en het Bestuurlijk Platform Zoetwater. Daarnaast doen de regio's een

aanbod voor het vervolgproces. Hieronder vindt u een korte samenvatting van de boodschappen en het aanbod.

Regiefunctie Deltaprogramma - Zoek verbinding tussen de deelprogramma's

op de aspecten waterveiligheid, zoetwatervoorzîening en ruimtelijke

ontwikkeling. De Regio's zoeken binnen het eigen gebied synergie met de

Kadenichtlijn Water en andere waterdossiers, het Rijk voert op (inter-) nationaal

niveau actieve regie.

Zelñroorziening "meer doen met minder" - De Regio's zijn overtuigd dat ze

moeten investeren in een grotere mate van zelfvooziening. Leidraad is om eerst

het 'eigen' water zoveel mogelijk te benutten.

Zelfvoorziening én watertoevoer - De Regio's kunnen alleen een

commitment aangaan rond zelfuooziening als er sluitende afspraken over de

wateraanvoer worden gemaakt. De Regio's vragen het Deltaprogramma deze

koppeling in haar voorkeursstrategie op te nemen.

Wâteraanvoer vanuit het hoofdsysteem - De Regio's Oost en Zuid houden

in de toekomst minimaal dezelfde mogelijkheden voor wateraanvoer, met een

uitbreiding van 1OVo (schatting) voor optimalisatie.

De basisinfrastructuur wordt op orde gebracht (achterstallig onderhoud), waar

mogelijk kan meer water in de haarvaten van het huidige systeem terecht

komen, en er vindt een beperkte uitbreiding van het areaal plaats.

'l

Beleidskeuzes in het hoofdsysteem - Bestuurders in Regio Oost vragen

het Deltaprogramma de huidige afuoerverdeling tussen Waal en lJssel

ongemoeid te laten. De Maas hoort net als de Rijntakken op de agenda van het

Deltaprogramma. Regio Zuid stelt voor te komen tot een integrale Maasagenda

(veiligheid, wateroverlast, zoetwatervooe iening, waterkwaliteit). lnternationale

samenwerking met aangrenzende landen bovenstrooms moet worden

geintensiveerd en qua onderwerpen uitgebreid om de regionale belangen

optimaal te kunnen dienen.

Aanbod

Vanuit deze hoofdboodschappen komen de Regio's Oost en Zuid tot het

voliende aanbod voor het veryolgproces van het Deelprogramma Zoetwater:

We maken een investerings- en innovatieprogramma samen met

maatschappelijke organisaties en bedrijfsleven om de noodzakelijke

maatregelen te kunnen nemen De Regio's nemen daarvoor het initiatief en

vragen het Deltaprogramma komend jaar daarbij aan te haken.
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De resultaten uit de regionale debatten worden door de bestuurders uit de regio Oost gebruikt tijdens de Nationale

Bestuurlijke Conferentie Zoetwater op 7 december 2O12 Op deze conferentie wordt voorgesorteerd op een aantal

kansrijke strategieén, die uiteindelijk leiden tot de voorkeursrichting Vanuit de regio Oost zullen vier bestuurders

deelnemen aan de conferentie Als altijd stemmen we onze inbreng af met de bestuurders uit de regio Zuid,

Hoe gaat het verder?
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